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Abstract

This thesis explores an original approach to signal generation in control systems by leveraging
principles from quantum computation. The work is divided into two main parts. The first
part investigates the generation of a Pulse Width Modulation (PWM) signal from a simulated
quantum circuit. Starting from the mathematical formulation of single-qubit operations, we
derive an analytical expression that is implemented on a microcontroller to produce a modulated
control signal. A comparative analysis is then conducted with conventional PWM signals to
evaluate the effectiveness of the quantum-based approach.
The second part of the study proposes the design of an analog electronic circuit that emulates
the behavior of a quantum system. By interpreting the unitary transformations associated with
quantum gates as equivalent analog blocks, the circuit is constructed to output a continuous
signal that mimics the dynamics of quantum states for the practical implementation of quantum
circuit.

Keywords : pulse width modulation PWM - QPWM - Quantum computing -analog blocks -
electronic circuit - qbits - quantum circuit.



Résumé

Ce memoir propose une approche innovante de la génération de signaux de commande en s’ap-
puyant sur les principes du calcul quantique. Le travail est structuré en deux parties principales.
La première s’intéresse à la génération d’un signal de modulation de largeur d’impulsion (PWM)
à partir de la simulation d’un circuit quantique (MLIQ). En partant de la formulation mathé-
matique des opérations sur un qubit, une expression analytique est dérivée, puis implémentée
sur une carte embarquée afin de produire un signal de commande modulé. Une comparaison
est ensuite réalisée avec un signal PWM classique pour évaluer la pertinence et la performance
de l’approche.
La seconde partie du mémoire traite de la conception d’un circuit électronique analogique
capable d’émuler le comportement dynamique d’un système quantique. Les transformations
unitaires associées aux portes quantiques sont interprétées comme des blocs analogiques, abou-
tissant à un circuit produisant un signal continu reproduisant l’évolution des états quantiques
dans l’optique d’une implementation partique des circuits quantiques.

Mots clés : modulation de largeur d’impulsion (PWM) - (QPWM) - calcul quanitque -blocs
analogique - circuit electronique- qbits - circuit quantique.
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